
Zápis z 12. zasedání Rady studijních programů Fakulty filozofické 11. dubna 2022 
 
Přítomni: Mgr. Irena Reimannová, Ph.D., doc. Mgr. Šárka Bubíková, doc. PaedDr. Monika 
Černá, Mgr. Vladan Hanulík, Ph.D., Mgr. Filip Horáček, Ph.D., PhDr. Miroslav Kouba, 
Ph.D., doc. Mgr. Pavel Marek,Ph.D., Mgr. Lenka Matušková, Ph.D., doc. PhDr. Aleš 
Prázný, Ph.D.,  PhDr. Ivo Říha, Ph.D., PaedDr. Zdenka Šándorová, Ph.D., PhDr. Lívia 
Šavelková, Ph.D., doc. PhDr. Albín Škoviera, Ph.D. (připojen k jednání on line). 
 
Omluveni:  doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D. 
Nepřítomen: doc. MgA. Tomáš Petráň, Ph.D. 
Hosté: prof. Ing. Tatiana Molková, Ph.D., prof. PhDr. Milena Lenderová, CSc., PhDr. 
Biaanca Beníšková, PhDr. Tomáš Boukal, Ph.D., Bc. Jana Horáková, Mgr. Olga Roebuck, 
Ph.D., M. Litt., Mgr. Hana Shánělová, Ph.D. 
 
Na začátku zasedání bylo přítomno  13  členů rady. 
 
Program: 
 

1. Schválení programu jednání 
2. Změna koncepce jazyků 
3. Seznámení s nově platnou Směrnicí č. 1/2022 – Příprava, změny a hodnocení studijních 

programů na UPce 
4. Ostatní 

 
1. Schválení programu jednání 

Předsedkyně Rady studijních programů FF UPa dr. Reimannová přivítala zástupce Rady pro 

vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice místopředsedkyni prof. Ing. Tatianu Molkovou, Ph.D, a 

členku RVH prof. PhDr. Milenu Lenderovou, CSc., členy RSP FF a další hosty.  Seznámila je 

s programem dnešního zasedání.  

K programu ani formě zasedání  nebyly vzneseny žádné námitky. 

Schváleno 13ti hlasy. 

2. Změna koncepce jazyků 

Dr. Reimannová seznámila formou prezentace s návrhem na změnu koncepce cizojazyčného 

vzdělávání na FF. 

Současný stav – vyučuje se pouze obecný, nikoliv odborný jazyk v následujících úrovních: 

Bakalářské SP: AJ CEFR B2, (výjimka je u SP Religionistika CEDR C1, SP Historie CEFR 

B1), ostatní jazyky B1.  

Magisterské SP: AJ B2+ a C1 (dle specializace), ostatní jazyky B1 a B2 (dle specializace), 

pouze u RESO je B2+. 

Nerozvrhované jazyky – jazyky vypisované pod rozvrhem nemají přiřazený čas a místnost. 

U doktorských SP Historie a Filosofie – individuální konzultace se školitelem,  úroveň C1 (B2), 

zkouška složena do konce 4. ročníku.  

 



Výsledky analýzy cizojazyčného vzdělávání na FF (BSP, NMP) – francouzština a španělština 

jsou téměř neobsazené, němčina a ruština jsou málo obsazené. U povinných jazyků je 

jazyková úroveň nastavena příliš vysoko. Je vypisováno mnoho cizích jazyků se statusem C, 

studenti se neorientují v rozvrhované výuce. 

Návrh řešení - BSP: snížit u AJ z CEFR B2 na B1+, ostatní jazyky snížit na A2.  

MSP: snížit AJ na CEFR B2, ostatní jazyky snížit na A2+.  

Nový stav bude lépe reflektovat situaci na sekundárním stupni vzdělávání. Nutností je i 

požadavek na sjednocení počtu kreditů v požadovaných úrovních (na 2). Další nutností je 

koordinace cizojazyčného vzdělávání na fakultě a jeho přípravu v akreditačních žádostech. 

Cílem je snížení „C“ předmětů. Přechod k výuce Jazykovým centrem se nyní neřeší. 

Celá prezentace včetně navrhovaného řešení je přílohou zápisu. 

Následovala diskuse. 

Během dubna a května budou probíhat schůzky s garanty.  

 

3. Seznámení s nově platnou Směrnicí č. 1/2022 – Příprava, změny a hodnocení 

studijních programů na UPce 

Bc. Jana Horáková okomentovala obsah směrnice, která je platná od 31. ledna 2022. 

Dostupná je na intranetu - Úřední sdělení FF | Univerzita Pardubice (upce.cz) 

Prof. Molková – směrnice má být nápomocná garantům. S případnými dotazy se mohou 

garanti obrátit na pracovníky Oddělení pro vzdělávání. Promluvila o hodnocení studijního 

programu (část VI, čl. 18 Směrnice). U akreditovaných SP na kratší dobu proběhne hodnocení 

nejpozději 2 roky před skončením platnosti akreditace SP. U akreditací na 10 let proběhne 

hodnocení čtyři roky před koncem akreditace. Budou svolány schůzky s garanty SP, u kterých 

se blíží konec akreditací. Na FF se to týká BSP – NJOP, Religionistika, Slavistická studia zemí 

EU, MSP – Anglická filologie, DSP – Filosofie.  

Dr. Reimannová vyjádřila díky ing. Zuzaně Gojné, která je kdykoliv ochotná pomoci a poradit. 

 

4. Ostatní 

Doc. Prázný měl dotaz k výuce latiny. 

Doc. Bubíková – kurzy latiny nebudou zavedeny, je oborově ošetřeno. 

 

 

 

 

https://zamestnanci.upce.cz/uredni-sdeleni-ff#collapse192306


Předsedkyně RSP FF dr. Reimannová poděkovala všem za účast a v 11:45 hodin zasedání 

ukončila. 

 

V Pardubicích 11. 4. 2022 

 

Mgr. Irena Reimannová, Ph.D., v.r. 

předsedkyně RSP FF UPa 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: B. Krpatová 

 

 
 
 
 
 
 

 

 

 


